Unit 10 iF I Use My Imagination
iF 我發揮想像力…

課文
Some children may feel 1__________, uncomfortable, or even afraid when they are having their temperatures taken. Now, a creative thermometer called “So Sweet” can offer a totally different experience! With its tip 2__________ in a sugary coating, this thermometer designed by two Taiwanese students looks almost like a lollipop. A child’s temperature is taken as this sweet coating completely melts in the mouth. It is not too 3__________ to say that an unpleasant 4__________ thermometer can become a 5__________ health tool—simply with a bit of creativity in its design.
有些小孩子在量體溫的時候也許會覺得很緊張、不舒服，甚至會害怕。現在，一款名為「溫馨」的創意體溫計將帶來截然不同的體驗！兩名臺灣學生設計出這種頂端包裹著糖衣的體溫計，看起來就像是棒棒糖一樣。當糖衣完全融化在小朋友的嘴巴裡時，體溫也就量好了。只要發揮一些創意，就可以把討人厭的體溫計變成好用的健康用具，這樣說一點也不誇張。
This is the thermometer that won the iF Concept Award in 2009. In fact, since 2003, amazing new designs have been honored each year to encourage new blood in the field of design. Over the years, the number of 6__________ in this 7__________ has also continued to increase. More and more young designers and graduates who majored in design worldwide are now willing to 8__________ their fresh, 9__________ ideas in front of an international audience. Then, every year during this competition, the hundred best 10__________ are selected by an expert 11__________, and the ones that are 12__________ 13__________ receive an 14__________ cash prize. As one of the most important indicators of quality in the field of design, an iF Concept Award has become an excellent “starting line” for future designers.
這款體溫計在2009年贏得了iF概念獎。事實上，自2003年起，每年都會有令人驚豔的嶄新設計受到表揚，以鼓勵設計界的新血。幾年下來，參加這項競賽的人數也持續增加。全球越來越多的年輕設計師和主修設計的畢業生願意在國際觀眾面前展示他們新鮮、創新的點子。這場競賽每年都會由專業的評審委員會選出百大參賽作品，而當中特別傑出的作品還會得到一筆額外的獎金。身為設計界最重要的指標之一，iF概念獎成為未來設計師的最佳起跑線。
As a result, many Taiwanese students are now devoting themselves to making the most of their imagination and design 15__________. In the meantime, Taiwan’s Ministry of Education has encouraged them to take part in this competition. Many of these students have created original designs that have received a lot of attention and praise. One example is the tableware called “Eat-Clean,” which was selected to be part of the Best 100 in the 2009 iF Concept Award category. The designers of this tableware noticed that many people would change their tableware upon finding that their knives, forks, or spoons touched the table. Therefore, these designers applied the weight 16__________ of a seesaw to this new type of tableware. The part that touched the mouth would never touch the table. The designers couldn’t be praised too highly for designing such innovative tableware that allows people to enjoy their meals.
因此，許多臺灣學生正致力於發揮自身的想像力和設計才能。同時，臺灣的教育部鼓勵學生參賽。這些學生之中，有許多人創造出備受矚目與好評的原創設計。其中有套名叫「食淨」的餐具，更獲選為2009年百大iF概念獎之一。這套餐具的設計者注意到：許多人一發現他們的餐具碰觸到桌面時，就會加以更換。於是，這些設計師應用了蹺蹺板的原理，設計出這款新餐具。餐具裡接觸嘴巴的部分絕不會碰到桌面。設計者設計出如此創新的餐具讓人們可以盡情享受餐點，是再怎麼被高度稱讚也不為過的。
From the winning entries mentioned above, it is easy to see that good design usually comes from great creativity and 17__________ 18__________ of daily life. It is an interesting 19__________ that the abbreviation, “iF,” for the name of these awards is spelled just the same as the word “if.” As the 20__________ challenge the “ifs” in their minds, they are also solving their or probably most people’s problems. To young designers, the experience of taking part in this competition can’t be too valuable. Because of this competition, they now have more opportunities to put their ideas into practice and bring convenience, better living experiences, and even new lifestyles to people. 21__________, these designers are also showing the world that young and inexperienced as they are, they can still come up with world-class ideas, if they use their imagination.
由上述的得獎作品可輕易發現：好的設計通常來自無限的創意與日常生活中的細微觀察。這些獎項的名稱裡有個有趣的巧合：縮寫「iF」的拼法和英文裡的「如果」一模一樣。當參賽者挑戰他們心中的「如果」時，他們也解決了自己或是大多數人的問題。對年輕設計者來說，參加這個比賽的經驗是再珍貴也不為過的。因為這項比賽，他們現在有更多機會可以將他們的想法付諸實踐，並為人們帶來便利、更美好的生活經驗，甚至是全新的生活方式。同時，這些設計師也向世界證明：雖然他們年輕又缺乏經驗，但如果他們發揮想像力，他們仍然可以提出世界級的點子。
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